



PRESS RELEASE: FOR IMMEDIATE RELEASE

## **The IILM Announces Shareholding Changes**

- *2 Central Banks Buy Shares of*
- *Saudi Arabia Monetary Agency in the IILM*

Kuala Lumpur, Wednesday 3<sup>rd</sup> April 2013 - The International Islamic Liquidity Management Corporation (the IILM) has announced a restructuring of its shareholding. The IILM has eleven shareholders consisting of central banks, monetary authorities and one multilateral institution. With the restructuring, the number of shareholders becomes ten. The total paid-up capital however remains unchanged.

The Central Banks of Malaysia and Qatar, who are all members of the Governing Board of the IILM, have each purchased additional shares in the IILM, which became available for purchase when the Saudi Arabian Monetary Agency relinquished its shareholding in the IILM.



## About The International Islamic Liquidity Management Corporation

The International Islamic Liquidity Management Corporation (The IILM) is an international institution established 25 October 2010 by central banks, monetary authorities and multilateral organisations to develop and issue short-term Shari'ah-compliant financial instruments to facilitate effective cross-border liquidity management for institutions that offer Islamic Financial Services (IIFS). By creating more liquid Shari'ah compliant financial instruments for IIFS, the IILM will enhance cross-border investment flows, international linkages and financial stability.

The current members of the IILM Governing Board are the central banks and monetary agencies of Indonesia, Kuwait, Luxembourg, Malaysia, Mauritius, Nigeria, Qatar, Turkey, the United Arab Emirates and the Islamic Development Bank Group.

Membership of the IILM is open to central banks, monetary authorities, financial regulatory authorities or government ministries or agencies that have regulatory oversight of finance or trade and commerce, and multilateral organisations.

The IILM is hosted by Malaysia and headquartered in Kuala Lumpur. As an international institution, the IILM enjoys a range of privileges and immunities detailed in the IILM Act 2011, which was issued by the Government of Malaysia.

### Media Enquiries

#### **The International Islamic Liquidity Management Corporation (The IILM)**

T: +60(3) 2170 5000

F: +60(3) 2170 5111

E: [info@iilm.com](mailto:info@iilm.com)

Website: <http://www.iilm.com>

Intan Shafinaz Mohd Shariff

Vice President

Corporate Strategic and Planning

Email: [imshariff@iilm.com](mailto:imshariff@iilm.com)

Nexus Unique Sdn Bhd

Public Relations Agency

Izjulia Ishak

Email: [julia.nexus@gmail.com](mailto:julia.nexus@gmail.com) or [info@nexusunique.com](mailto:info@nexusunique.com)

Tunku Nafishah Tunku Muinuddin

Email: [tnafishah.nexus@gmail.com](mailto:tnafishah.nexus@gmail.com) or [info@nexusunique.com](mailto:info@nexusunique.com)

تعلم الهيئة الإسلامية العالمية لإدارة السيولة (IILM) عن تغيير في حصص أسهمها.

شراء بنوك مركزية أسهم مؤسسة النقد العربي السعودي في الهيئة الإسلامية العالمية لإدارة السيولة.

كوالا لمبور، الأربعاء 3 أبريل 2013م - أعلنت الهيئة الإسلامية العالمية لإدارة السيولة (الهيئة) عن إعادة هيكلة حصص أسهمها.

للهيئة الإسلامية العالمية لإدارة السيولة أحد عشر مساهما من بنوك مركزية، ومؤسسات نقد، ومؤسسة مالية متعددة الأطراف. ومع إعادة هيكلة المساهمين يصبح عدد المساهمين عشرة. وعلى الرغم من ذلك، يبقى رأس المال المدفوع كما هو بدون تغيير.

وقد اشترى كل من البنك المركزي الماليزي ومصرف قطر المركزي - الأعضاء في مجلس محافظي الهيئة - أسهما إضافية في الهيئة والتي أصبحت متاحة عندما قررت مؤسسة النقد العربي السعودي الإستغناء عن حصتها في الهيئة.

### نبذة عن الهيئة الإسلامية العالمية لإدارة السيولة

الهيئة الإسلامية العالمية لإدارة السيولة هي مؤسسة دولية تأسست في 25 تشرين الأول 2010م من قبل بنوك المركزية، ومؤسسات نقد، ومؤسسات متعددة الأطراف، لغرض تطوير وإصدار أدوات مالية قصيرة الأجل متوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية ومبادئها لتسهيل إدارة السيولة الفعالة عبر الحدود. وبإصدارها لأدوات مالية متوافقة مع الشريعة الإسلامية للمؤسسات المالية التي تقدم خدمات مالية إسلامية سوف تعزز الهيئة تدفقات الاستثمار عبر الحدود، والروابط الدولية، والاستقرار المالي.

يتكون الأعضاء الحاليون لمجلس محافظي الهيئة من البنوك المركزية، ومؤسسات النقد في اندونيسيا، ودولة الكويت، ولوكسمبورغ، وماليزيا، وموروشيوس، ونيجيريا، وقطر، وتركيا، والإمارات العربية المتحدة، ومجموعة بنك التنمية الإسلامية.

عضوية الهيئة الإسلامية العالمية لإدارة السيولة متاحة للبنوك المركزية، ومؤسسات النقد، وأجهزة الرقابة المالية أو الوزارات أو المؤسسات الحكومية التي لديها رقابة تنظيمية مالية، أو مؤسسات التجارة و المؤسسات متعددة الأطراف.

وتستضيف دولة ماليزيا الهيئة الإسلامية العالمية لإدارة السيولة، والتي تتخذ من كوالا لمبور مقرا لها. وبصفتها مؤسسة دولية، فإن الهيئة تتمتع بمجموعة واسعة من الإمتيازات والإعفاءات المفصلة في قانون الهيئة الصادر عام 2011 عن حكومة ماليزيا.